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Vragen en opwaardering m.b.t. Voortgang windenergie 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
ChristenUnie 1 Opwaardeerverzoek: Bij de 

voortgangsrapportage is een participatieplan 
gevoegd. Wat de ChristenUnie betreft is het 
voorstel voor de inwonerparticipatie bij het 
voorkeursalternatief en de 
voorkeursbeslissing te beperkt. Het 
uitgangspunt zou moeten zijn dat de 
provincie in deze fase actief informatie komt 
halen, in plaats van dat inwoners de 
gelegenheid hebben om input te komen 
brengen. Naast informeren via huis aan huis 
bladen en input ophalen via een enquête 
vinden wij het organiseren van 
bijeenkomsten waar inwoners hun inbreng 
kunnen leveren noodzakelijk. Ook kunnen 
andere communicatiemiddelen meer benut 
worden om inwoners te bereiken. 

Het participatieplan geeft kaders voor de 
participatie in het proces en is nu nog alleen 
op hoofdlijnen uitgewerkt. De effectieve 
uitwerking in middelen zal nog gedaan 
worden en volgt nog. Hiervoor worden op dit 
moment gesprekken gevoerd met 
gemeenten aangezien in de RES is 
afgesproken dat provinciale participatie 
geen lokale processen moet doorkruisen. 
Daarnaast is in het participatieplan aan 
gemeenten beloofd dat er maatwerk 
geleverd zou worden. De exacte invulling zal 
afhankelijk zijn van keuze van het nieuwe 
college voor vervolgproces. Dan zal voor 
elke fase de participatie samen met 
gemeenten verder uitgewerkt worden. 
Alleen informeren via huis aan huis en input 
ophalen via een enquête is inderdaad niet 
het enige wat georganiseerd zal gaan 
worden. Het organiseren van gelegenheden 
waar inwoners hun mening kunnen geven 
(bijv. via bijeenkomsten) zou hierin een 
logische stap kunnen zijn, wel op het juiste 
moment en met de juiste opzet. Uitwerking 
hiervan volgt dus nog.  
 

CDA 2 Opwaardeerverzoek: De Statenbrief 
Voortgang Windenergie heeft naast de 
Rapportage Voortgang als bijlage onder 
meer het document NRD planMER 
Windenergie Provincie Utrecht ontwerp. 
De bijlage NRD planMER ontwerp bij de SB 
Voortgang Windenenergie geeft een afstand 
van 300 meter tot onder meer woningen 
aan. Ook wordt 1Twh windenergie voor 
2030 genoemd in de rapportage.  
Destijds is naast de motie Balans Zon en 
Wind ook de motie Draagvlak aangenomen 
door PS. Die laatste houdt in draagvlak 
onder gemeenteraden en bewoners. Hoe 
verhouden het doel uit de Rapportage 
Voortgang Windenergie en de belemmering 
uit de planMER zich tot de draagvlakmotie? 
Graag een toelichting. 

De afstand van 300 meter tot woningen is 
om de onderzoeksgebieden te definiëren. 
Dit betekent niet dat er op 300 meter afstand 
van woningen windmolens zullen komen. 
Keuzes voor locaties en afstanden worden 
pas later in het proces gedaan bij een 
projectbesluit (provincie bevoegd gezag) of 
bij een omgevingsvergunning (gemeente 
bevoegd gezag). 
De doelstelling van 1 TWh is zoals 
vastgesteld in het Statenvoorstel 
Tussenbalans nodig om de ambitie van de 
RES te behalen en voor de balans zon-wind. 
De invulling hiervan kan zowel door 
provincie als gemeenten opgepakt worden, 
dus gemeenteraden komen daarin op 
verschillende momenten in het proces nog 
aan bod.  
In het proces is op verschillende momenten 
ruimte voor inbreng van gemeenten, zowel 
in de stappen die leiden tot keuze van 
gebieden als in de stappen daarna die 
leiden tot concrete windlocaties. Dit doen we 
onder andere door een voorkeursbeslissing 
op te nemen in het proces naar een 
projectbesluit. Dit is niet verplicht bij 
windparken, maar helpt bij een zorgvuldige 
afweging van locaties en ruimte voor 
gemeenten om hier zelf de procedure op te 
pakken. Daarbij zal in het participatieproces 
aandacht uitgaan naar hoe jongeren goed 
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meegenomen kunnen worden, zoals ook 
gevraagd in genoemde motie. 
 

VVD 3 Opwaardeerverzoek: Graag zou de fractie 
van de VVD de 'SB Voortgang Windenergie' 
willen opwaarderen ter bespreking in de cie 
M&M van 10 mei. 
 
De reden hiervoor is dat de VVD graag in 
gesprek gaat met de gedeputeerde en met 
de overige partijen over de mogelijkheid om, 
zonder het plaatsvinden van een 
startgesprek, toch het college te verzoeken 
een PlanMER te starten voor de 
zoeklocaties. 
Deze informatie vergaring kan in onze ogen 
al plaatsvinden zonder politieke uitspraken 
over de wenselijkheid van plaatsing. Dat 
oordeel komt na de vorming van een nieuwe 
coalitie. 
Meten is weten en feitelijke gegevens zijn op 
korte termijn gewenst. Niet alleen voor 
gemeenten (die zelf ook locaties hebben 
aangedragen) maar ook voor omwonenden 
van de genoemde locaties. Ervaring leert 
namelijk dat er nogal wat locaties afvallen bij 
de toetsing aan wet- en regelgeving, die 
duidelijkheid kan bijdragen aan een zinvol 
debat in de toekomst. 
 
Graag hoor ik of u kunt instemmen met mijn 
verzoek tot opwaarderen. 

Hier gaan we graag met u in gesprek over 
tijdens de commissievergadering.  

PvdA 4 Opwaardeerverzoek: Wij willen in gesprek 
over dit onderwerp omdat het ons nog niet 
helemaal duidelijk is hoe de stappen eruit 
gaan zien tussen het onderzoeken van de 
verschillende locaties en het selecteren van 
de uiteindelijke locaties. Hoe gaan de 
gesprekken eruit zien tussen gemeente en 
provincie, worden de voorkeuren van 
gemeentes meegenomen in de uiteindelijke 
beslissing? Graag gaan wij hierover in 
gesprek met de andere fracties. 

Hoe het proces er uitziet is afhankelijk van 
de coalitieonderhandelingen.  
Er worden constant bestuurlijke en 
ambtelijke gesprekken gevoerd met alle 
gemeenten over windenergie. Aan de tafels 
van de RES zijn een aantal 
afstemmingsmomenten afgesproken in het 
proces waarop gemeenten inbreng zullen 
leveren en/of kunnen instappen in het 
proces. Voorkeuren van gemeenten worden 
meegenomen in een beslissing, op welke 
manier dit precies wordt meegewogen is 
afhankelijk van keuzes van een nieuw 
college over het vervolgproces en hoe de rol 
van gemeenten hierin mee zal spelen.  
In de statenbrief Voortgang windenergie is al 
wel duidelijk gemaakt dat de 
voorkeursbeslissing gebaseerd wordt op in 
ieder geval de volgende onderdelen: 
-Milieu informatie uit de planMER 
-Voor welke locaties zijn er (lokale) 
initiatiefnemers en kan lokaal eigenaarschap 
goed geborgd worden 
-Lokale participatieprocessen 
-De inzet van gemeenten (zoals eerder 
toegezegd dat provincie terughoudend zal 
zijn bij gemeenten die zelf actief zijn) 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/SB-Voortgang-Windenergie-1.pdf
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-Aansluitbaarheid op het net op basis van 
info van Stedin 
Mogelijk nadere criteria zullen ook afhangen 
van coalitieakkoord. 
 

 5 - De planning (vergunning in 2025) staat 
vast (zie p. 38 van NRD). Hoe kan dat als er 
sprake is van netcongestie en nog geen 
duidelijk zicht op een oplossing daarvoor?  

Er is op dit moment inderdaad sprake van 
netcongestie. De netbeheerders Stedin en 
Tennet hebben echter aangekondigd dat 
met de maatregelen die de komende jaren 
getroffen gaan worden de volledige 
doelstelling van de RES 1.0 voor alle 3 de 
Utrechtse RES regio’s voor 2030 
aangesloten kan worden. Om dit te kunnen 
realiseren is, zoals duidelijk in de 
Tussenbalans, aandacht nodig voor de 
balans zon-wind en voor het tijdig in gang 
zetten van de ruimtelijke procedures zodat 
de plannen voor zon/wind op tijd 
geconcretiseerd worden. 

 6 - Is dat niet de reden dat initiatiefnemers 
afwachten? - 

Nee, initiatiefnemers wachten omdat er tot 
op heden geen zicht was op gemeenten of 
provincie die als bevoegd gezag de 
ruimtelijke procedure in gang zetten voor 
windenergie. Indien de ruimtelijke procedure 
in gang gezet wordt zijn er voldoende 
initiatiefnemers die met windenergie aan de 
slag willen.  

 7 - En gemeenten kunnen toch pas starten 
met vergunningverleningstrajecten als er 
aanvragen komen? 

Gemeenten kunnen inderdaad pas starten 
met vergunningverleningstrajecten als er 
een initiatiefnemer is die een aanvraag doet. 
Echter, zal een initiatiefnemer ruimtelijk 
beleid of beslissingen welke windturbines 
mogelijk te maken, afwachten voor een  
aanvraag in te dienen.  
In een aantal gemeenten zijn er al 
initiatiefnemers in beeld doordat de 
gemeente stappen heeft genomen 
(Amersfoort, Utrecht, Houten). In een aantal 
andere gemeenten heeft de gemeenteraad 
de afgelopen tijd een besluit genomen om in 
specifieke gebieden verder te gaan met 
windenergie waardoor er een proces komt 
dat mogelijk zal leiden tot een aanvraag van 
een initiatiefnemer (Woerden, 
Vijfheerenlanden). In andere gemeenten is 
er nog geen besluit over een windenergie 
gebied genomen waardoor initiatiefnemers 
nog geen vergunningsaanvraag doen. 
Meerdere gemeenten hebben aangegeven 
de informatie uit de planMER te willen 
gebruiken om een besluit voor te kunnen 
bereiden.  

PvdD 8 Hoe ziet het vervolgproces er uit, ook in 
relatie tot de voortgang in de RES’sen? 

Keuze over het vervolgproces is zoals 
afgesproken bij het statenvoorstel 
Tussenbalans aan een nieuw college. In dit 
statenvoorstel zijn de stappen omschreven 
die nodig zijn om de doelstelling van de RES 
te behalen: startgesprek met PS, verkenning 
via onderzoek met planMER, 
voorkeursbeslissing over gebieden en 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Milieu-en-Mobiliteit/2022/07-september/13:30/PS2022MM46-01-SV-Tussenbalans-Regionale-Energie-Strategieen-provincie-Utrecht.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Milieu-en-Mobiliteit/2022/07-september/13:30/PS2022MM46-01-SV-Tussenbalans-Regionale-Energie-Strategieen-provincie-Utrecht.pdf
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uitwerking gebieden in projectbesluiten. 
Echter hoe dit proces er exact zal uitzien is 
aan een nieuw college. Zie ook reactie op 
vraag 4.  

D66 9 Wanneer weten we of er een startgesprek 
gaat komen?   

Zodra een nieuw college hiertoe zal 
besluiten.  

 10 Wordt er bij de ontwikkelingen van plannen 
rekening gehouden met de huidige 
netcongestie en de gevolgen daarvan? 

Ja, hier wordt rekening mee gehouden. Er 
worden gesprekken gevoerd met 
netbeheerder Stedin (en Tennet). Ze geven 
aan dat met de juiste maatregelen de 
komende jaren de volledige doelstellingen 
van de RES 1.0 aansluitbaar zijn. Een 
betere balans zon-wind pakt voor de 
netbeheerder hierbij positief uit aangezien 
windenergie per aansluiting/kabel meer 
energie kan leveren. Het tijdig in gang zetten 
van de ruimtelijke procedures is hierin ook 
van belang aangezien de netbeheerders 
hiermee beter in beeld hebben op welke 
locaties de plannen voor zon/wind 
geconcretiseerd worden. 

 11 Wordt er in plannen ruimte gehouden voor 
het gebruiken van slimme en innovatieve 
methoden om de druk op het net te 
beperken of misschien zelfs te verlichten? 
(Bv. Batterijen, wind+zon combi’s) 

Ja, hier wordt binnen de RES’en samen met 
de netbeheerders naar gekeken. Slimme 
oplossingen kunnen druk op het net 
verminderen, zowel cablepooling (wind/zon 
combineren) als opslag (via bijv. batterijen) 
worden besproken.  

SP 12 Waarom is er een balans nodig tussen zon 
en wind, en kunnen de RES-doelen niet met 
voornamelijk zon gehaald worden? 

Wind-zon balans is belangrijk voor het 
elektriciteitsnet. Met een combinatie van 
wind en zon is het mogelijk om 4 keer meer 
elektriciteit op te wekken dan met alleen 
zonne-energie met dezelfde 
netinfrastructuur.  
Wind-zon balans is ook nodig voor een 
toekomstig energiesysteem. Wind- en 
zonne-energie zijn complementair en 
voldoende windenergie zorgt dat er ook 
duurzame elektriciteit wordt opgewekt ’s 
nachts en in de winter.  
Zie voor meer informatie het hoofdstuk wind-
zon balans in de Tussenbalans RES 
provincie Utrecht. 

 13 Hoe verhouden de RES doelen zich tot de 
problematiek van de netcongestie?  

Zie antwoord op vraag 10 

 14 Op welke wijze heeft de gedeputeerde zich 
ingespannen ter vergroting van het 
draagvlak van de RESsen? 

De gedeputeerde heeft hiervoor 
samengewerkt aan de bestuurstafels van de 
RES’en met de wethouders van alle 
gemeenten. Hiervoor heeft lokale 
participatie plaatsgevonden waarbij 
gemeenten de lead hadden. Daarnaast 
heeft er in elke RES regio participatie 
plaatsgevonden op regionaal niveau. Dit is 
omschreven in de voortgangsdocumenten, 
van de regio U16 is deze met u in april 
gedeeld (zie statenbrief) en van Foodvalley 
en Amersfoort volgen deze in juni.  
De gedeputeerde heeft zich verder ingezet 
voor bijvoorbeeld: 
- Brede en intensieve ondersteuning van 
energiecoöperaties. 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/SB-Voortgangsrapportage-RES-U16.pdf
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- Met enige regelmaat in gesprek met 
jongeren over de energietransitie. 
- Aan RES-tafels aandringen op betrekken 
van stakeholders bij de RES’en. 
-Via IPO het Rijk gevraagd om 
communicatie richting inwoners over de 
RES’en en zon en wind in het bijzonder. 
-Actieve rol bij alle raadsledenbijeenkomsten 
in de regio Amersfoort met vraaggesprekken 
met aanwezige raadsleden. 
-In gesprek met raadsleden in 
commissievergaderingen van de gemeente 
Oudewater op verzoek van wethouder Lont. 
-Excursie naar wind en zon projecten 
georganiseerd voor raadsleden uit de hele 
provincie.  
-Verschillende werkbezoeken aan projecten. 
Toelichting gegeven op RES en planMER 
proces op verschillende bijeenkomsten (bijv. 
van de Rabobank en Energie van Utrecht) 

 


